
ΟΜΟΣΠΟΝΔΙΑ ΡΑΔΟΒΙΖΙΝΩΝ ΑΡΤΑΣ

Αθήνα 3 Ιουλίου 2022

Τοποθέτηση Περικλή Μίγδου – Δήμος Γ. Καραϊσκάκη
στην Ημερίδα της Ομοσπονδίας Ραδοβιζινών Άρτας στις 26 Ιουνίου 2022 με θέμα:

«Η Εγκατάλειψη των Ορεινών Χωριών
Τα Μεγάλα και Διαχρονικά Προβλήματα των Ραδοβιζίων Άρτας»

Το κείμενο προέκυψε από την απομαγνητοφώνηση της τοποθέτησης του κυρίου Μίγδου, Δημάρχου
Γεωργίου Καραϊσκάκη, την οποία έκανε εξ’ ακοής ο Γιώργος Μανιώτης, Πρόεδρος της
Ομοσπονδίας, από ηχητική καταγραφή την οποία έκανε τρίτο πρόσωπο που παρακολούθησε την
Ημερίδα.
Το ηχητικό της τοποθέτησης του κ Μίγδου είναι διαθέσιμο στο σύνδεσμο:
https://drive.google.com/file/d/1A0bk2alm0RiW21pUMJPAJNeaRi_RR6CX/view?usp=sharing

Ο Δήμος Γ. Καραϊσκάκη είναι ο δεύτερος πιο γερασμένος Δήμος της Ελλάδας με μέσο όρο ηλικίας τα 62
χρόνια. Η απασχόληση στο Δήμο κατά τομείς: Πρωτογενής 62%, Δευτερογενής 13% και Τριτογενής
24%.

Ο Δήμος έχει τεράστια προβλήματα. Υπάρχει υποστελέχωση υπηρεσιών, παντελής έλλειψη μηχανικών
στην Τεχνική Υπηρεσία που μας έχει γυρίσει πολλά χρόνια πίσω. Ο Δήμος δεν μπορεί να κάνει έργα με
αυτές τις συνθήκες.

Ο Δήμος είναι έτοιμος για τα χρόνια που έρχονται. Έχει Στρατηγικό Σχέδιο για το μέλλον. Με
Επιχειρησιακό Πλάνο. Με Πανεπιστημιακή συνεισφορά με μελέτη Ολοκληρωμένης Ανάπτυξης του
Δήμου από το Εθνικό Μετσόβιο Πολυτεχνείο με ολοκληρωμένες προτάσεις.

Μέσα στη μελέτη αυτή υπάρχουν προτάσεις για να γίνουν στο Δήμο επενδύσεις, πχ επιγραμματικά:
«οικονομοτεχνική μελέτη εργοστασιακής μονάδας πέλετ», «μελέτη βιωσιμότητας επιχείρησης
αξιοποίησης της ερρεικόριζας», «τυποποίηση και επεξεργασία προϊόντων από κάστανα»,
«ολοκληρωμένη διαχείριση του ελαιοκάμπου όλου του Δήμου Γ. Καραϊσκάκη στην παραγωγή της ελιάς»
ακόμα και σχέδιο για τη γέφυρα Κοράκου με οικονομική αποτίμηση της ανακατασκευής της και με
αποτίμηση κερδών από την προώθηση της πολιτιστικής κληρονομιάς. Αυτή η μελέτη Καλιαμπάκου έγινε
από δεκάδες επιστήμονες και φοιτητές που χτένισαν για 30 μέρες όλα τα χωριά του Δήμου με τη
συνδρομή των υπαλλήλων του Δήμου, των δημοτών και όλων όσων είχαν γνώση. Κατέληξαν σε
«Ολοκληρωμένη Ανάπτυξη στο Δήμο Γ. Καραϊσκάκη σε σενάριο, σχεδιασμό και σε μελέτη». Φτάνω σε 2
συμπεράσματα: όλα αυτά στα οποία αναφέρθηκαν οι προλαλήσαντες, πολλά χρήματα στο Δήμο Γ.
Καραϊσκάκη θα μπορούσαν να φέρουν μεγάλη αλλαγή σε αυτή την περιοχή.

Για το παράδειγμα της Κύπρου: Εκπροσώπησα την Ελλάδα σε επίσκεψη στο όρος Τρόοδος, στην
πρότυπη κοινότητα Καλοπαναγιώτη. Εκεί στην Κύπρο είχαν Ολιστική Παρέμβαση η οποία δεν είχε να
κάνει με την οικονομική άνθιση αλλά με την αναζωογόνηση της περιοχής, την παλιννόστηση των νέων,
τη συγκράτηση του πληθυσμού και με την αξιοποίηση και προώθηση των τοπικών προϊόντων. Αυτό στην
Ελλάδα δεν έχει εφαρμοστεί. Αυτό είχε ως αποτέλεσμα ο Κοινοτάρχης του Καλοπαναγιώτη να γίνει ο
Ευρωπαίος Επίτροπος της Κύπρου για θέματα Ορεινών Περιοχών. Έτσι χτίζονται οι ορεινές περιοχές.

Είχαμε ένα καλό νέο με τη συνάντηση των 32 Δημάρχων των ορεινών Δήμων με τον Πρωθυπουργό στις
αρχές Μαΐου 2022. Εκεί παρουσιάστηκε από τον Πρωθυπουργό ένας μακρόπνοος σχεδιασμός
(ενδεχομένως ίσως μεσοπρόθεσμος για εμένα) ο οποίος θα προετοιμαστεί εντός έξι μηνών από μια
στελεχωμένη επιτροπή η οποία θα καταθέσει μελέτη-πόρισμα για την αξιοποίηση της ορεινής περιοχής.
Ο Δήμος κατέθεσε στον Πρωθυπουργό 2 προτάσεις: 1) Ζήτησε την εκπόνηση Τεχνικού Σχεδιασμού
Οργάνωσης και Ανασυγκρότησης των ορεινών περιοχών για να αποφευχθεί η πλήρης ερημοποίηση και 2)
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Ζήτησε έναν Εθνικό Σχεδιασμό Ανάπτυξης για όλη την ύπαιθρο.

Δεν μπορεί μόνος του ο Δήμος να αναπτυχθεί. Η Ήπειρος πρέπει να πάει χέρι-χέρι. Δεν μπορεί να
αναδεικνύεται η γέφυρα της Άρτας και να γκρεμίζεται η γέφυρα Κοράκου, καταλαβαίνετε τι εννοώ.
Όπως είπε και η κ Κανέλλη κανένα σχολείο δεν επισκέφτηκε το Δήμο μας. Εμείς παραβρισκόμαστε σε
όλες τις εκδηλώσεις μνήμης και τιμάμε το Σούλι, το γεφύρι της Άρτας, τα Μετέωρα, κτλ αλλά δεν
υπάρχει η ίδια ανταπόκριση από την πλευρά τους πχ για το Σέλτσο και τον Καραϊσκάκη στη
Σκουληκαριά.

Ζητήσαμε μέτρα από τον Πρωθυπουργό για τους κατοίκους, για συγκράτηση πληθυσμού, για
παλιννόστηση, για δομές υγείας με μόνιμο προσωπικό, δημιουργία σταθμού ΕΚΑΒ (χρειάζεται 4ωρο για
να πάει κάποιος στην Άρτα από όλη τη Δημοτική Ενότητα Τετραφυλίας), ζητήσαμε επίσης έργα
υποδομής, δίκτυο ΔΕΗ, κινητή τηλεφωνία, σήμα τηλεόρασης DIGEA. Δόθηκαν σε λίγους δημότες
κάποια πιάτα δορυφορικά με την υποστήριξη του Υπουργού κ Παππά αλλά δεν λύθηκε το πρόβλημα.
Τώρα έχουμε υποσχέσεις από τον κ Λιβάνη ότι θα κατασκευαστούν Δημοτικοί Σταθμοί με κεραίες για
τηλεοπτικό σήμα.

Ο Δήμος Γ. Καραϊσκάκη παρενέβη στον χωροταξικό σχεδιασμό της Περιφέρειας Ηπείρου και για τις
πολιτιστικές εκδηλώσεις, για τα οδικά δίκτυα και έκανε προτάσεις για να μπει στο κάδρο και ο
Καραϊσκάκης. Τα οδικά δίκτυα είναι σε αρχέγονες καταστάσεις.

Για τα αιολικά ζητήσαμε από το Περιφερειακό Συμβούλιο και από τον Χωροταξικό Σχεδιασμό της
Ηπείρου να υπάρξει ένας Χωροταξικός Σχεδιασμός για τα αιολικά πάρκα. Σε καμία περίπτωση δεν
πρέπει να φυτεύουμε εκεί που δεν πρέπει να σπέρνουμε. Να γίνει ένας ολοκληρωμένος χωροταξικός
σχεδιασμός που θα καλύψει όλη την περιοχή, θα είναι με τη σύμφωνη γνώμη των πολιτών και θα έχει
κέρδη για τους δημότες και την κοινωνία.

Ο Δήμος λέει σθεναρά ΟΧΙ στο φράγμα Αυλακίου. Κάναμε πάρα πολλές ενέργειες να μην γίνει αυτό το
φαραωνικό έργο που ξεσπιτώνει ανθρώπους. Ζητήσαμε αποφάσεις όλων των φορέων του Δήμου μας και
πήραμε αρνητική απόφαση στο Δημοτικό Συμβούλιο, κάναμε ημερίδες, ενεργοποιήσαμε τους φορείς,
δημοσιοποιήσαμε το θέμα, σταθήκαμε στο ύψος των περιστάσεων.

Ταυτόχρονα διεκδικούμε την κατασκευή του Φράγματος Συκιάς που είναι στο 90% της υλοποίησής του.

Αν θέλουν να γίνουν έργα, αυτά να γίνονται με προοπτική να υπάρχουν κέρδη για τους δημότες και την
κοινωνία.

Για το Κτηματολόγιο ο Δήμος Γ. Καραϊσκάκη συντάσσεται με τις προτάσεις του κ Γκόκα και της κ
Γεροβασίλη. Πρέπει να υπάρξει αποκατάσταση από το κεντρικό κράτος. Δεν υπάρχουν οριοθετήσεις
κοινοτήτων και οικισμών στο Δήμο. Οι 80 από τους 86 οικισμούς δεν είναι οριοθετημένοι. Χρειάζονται
400.000 ευρώ για να γίνουν οι οριοθετήσεις και τα χρήματα δεν υπάρχουν.

Προτείνει 2 λύσεις για το πρόβλημα:

1) Ζητάει να γίνει Εθνικός Σχεδιασμός για τις ορεινές περιοχές.

2) Ζητάει συγκεκριμένα χρηματοδοτικά εργαλεία χωρίς ανταγωνιστικότητα με τα μεγάλα αστικά
κέντρα, δηλαδή χωρίς συγκρίσεις με τα χρήματα που παίρνουν οι αστικές περιοχές.

Ακούστε κι αυτό κύριε Γιόγιακα κι αν μπορείτε να το μεταφέρετε στην κυβέρνηση: Βγήκε από το Δήμο
έργο 3,5 εκ για ύδρευση στο Δήμο με σύγχρονα συστήματα, νέα αυτόματα συστήματα, κτλ το οποίο είχε
βγει από το πρόγραμμα «Φιλόδημος» και πέρασε με γέφυρα στο «Αντώνης Τρίτσης» και αφαιρείται από
τον προϋπολογισμό που θα μπορούσε να πάρει ο Δήμος. Επειδή είμαστε κάτω από 10.000 κάτοικοι
δικαιούμαστε 6 εκ ευρώ. Αφαιρέθηκε λοιπόν το κονδύλι και χάθηκε η χρηματοδότησή του και λόγω
έλλειψης μηχανικού στο Δήμο.

Έχει 74 έργα ο Δήμος με 11 Προγραμματικές Συμβάσεις με την Περιφέρεια Ηπείρου, 4 με το Δήμο Ν.
Σκουφά, 5 με το Δήμο Αρταίων, 3 με το Δήμο Ζηρού, 2 με Δήμο Κεντρικών Τζουμέρκων και βλέπουμε
με πόσους άλλους θα χρειαστεί να ζητήσουμε τη βοήθειά τους.
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